

新聞稿

由：香港人權資訊中心

日期：2023 年 5 月 9 日

香港人權資訊中心發表報告 總結港府未有採納聯合國建議

去年 7 月 27 日，聯合國人權事務委員會（委員會）就香港政府實施《公民權利及政治權利國際公約》（《公約》）的狀況發表審議結論，提出一系列觀察及建議。

基於審議結論已發表超過半年，香港人權資訊中心（本中心）認為有必要檢視港府有否採納及落實委員會提出的建議。因此，本中心撰寫了一份報告，紀錄自去年 7 月 27 日至本年 3 月 31 日為止的約八個月內，港府對審議結論的具體行動和回應。

本中心發現，港府不但拒絕採納委員會的建議，而且在多方面都加劇了對人權的侵犯。本中心對此表示非常失望，並要求港府立即落實委員會的建議，及停止一切對人權的侵害。本中心指出，港府有義務履行《公約》的所有條文及尊重《公約》規定的監察制度，政府應該是在非常強而有力的理據支持下才可以拒絕委員會提出的建議。

本中心的報告全文（只有英文）可於下述網址下載，歡迎各大傳媒報道及引用。

<https://hkchr.org/wp-content/uploads/2023/05/Follow-Up-Report-on-HKs-Implementation-of-HRCs-Concluding-Observations.pdf>

若有查詢，歡迎透過此電郵與本中心聯絡，謝謝。

關於我們

香港人權資訊中心於 2022 年成立，是由一班擅長法律及政策研究的香港人所組成，目標是要向外界提供有關香港的人權、法治及政治發展的最新和可靠的資訊，以支持香港的公民社會，並以國際人權法和標準，捍衛香港的人權和自由。

電郵：info@hkchr.org

Facebook：<https://www.facebook.com/hkchr.org>

Twitter：<https://twitter.com/HKCHRofficial>

Instagram：https://www.instagram.com/hkchr_org/

Press Release

From: Hong Kong Centre for Human Rights

Date: 9 May 2023

HK Government refused to implement recommendations made by UN committee

On 27 July 2022, the United Nations Human Rights Committee (“Committee”) issued the concluding observations (“CO”) on Hong Kong’s implementation of the International Covenant on Civil and Political Rights (“ICCPR”), which elaborated the Committee’s observations and recommendations in detail.

Given that more than half a year has passed, Hong Kong Centre for Human Rights (“HKCHR”) believes it is a good time to review the city’s implementation of the Committee’s recommendations. We thus produced a report to thoroughly record the government’s compliance with and/or defiance of the recommendations on ten selected major topics in the period between 27 July 2022 and 31 March 2023 (“the Reporting Period”).

In summary, HKCHR found that the Hong Kong government refused to implement any recommendation made by the Committee as to the ten selected topics. Instead, with undisguised contempt for the UN human rights mechanism, the government continues its human rights violations and even proactively exacerbates the infringements in some cases.

HKCHR urges the Hong Kong government to adopt and implement all of the Committee’s recommendations immediately.

Attached please find our full report (<https://hkchr.org/wp-content/uploads/2023/05/Follow-Up-Report-on-HKs-Implementation-of-HRCs-Concluding-Observations.pdf>). If you have any enquiries, please feel free to contact us via press@hkchr.org

About us:

HKCHR is established in 2022 by a group of human rights defenders from Hong Kong with strong background in policy and legal research. The mission of HKCHR is to provide credible information on the latest situation in Hong Kong, with reference to its legal, political, and human rights development, in order to support the resilient civil society in Hong Kong and defend the city’s rights and freedoms in accordance with international human rights law and standards.

Email: info@hkchr.org

Facebook: <https://www.facebook.com/hkchr.org>

Twitter: <https://twitter.com/HKCHRofficial>

Instagram: https://www.instagram.com/hkchr_org/